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návštěvníků ze 14 zemí

vystavujících firem z 16 zemí

Stavební veletrhy ukázaly
budoucnost oboru

Letošní Stavební veletrh Brno, veletrh Dřevo a stavby Brno a Festival architektury
představily novinky a trendy ve stavebnictví a potvrdily rostoucí zájem o investice
do moderního a energeticky úsporného bydlení. Svou nabídku prezentovalo 229
vystavujících firem z 16 zemí a během čtyř dnů si ji prohlédlo více než 17 tisíc
návštěvníků z řad odborné i široké veřejnosti. Návštěvnost byla vyšší než v roce
2023, kdy byl součástí stavebních veletrhů i veletrh nábytku a interiérového
designu MOBITEX.
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Novinky a trendy na jednom místě
Velký zájem byl letos o novinky, které dokládají významný pokrok  
v technologiích. Společnost Wienerberger zaujala návštěvníky
výstavní premiérou zdicího robota, česká firma VVSKLO se
pochlubila stmívatelnými interiérovými dveřmi, které reagují na
kontakt a při zavření či otevření zmléční nebo zčiří. Společnost
PERI se pochlubila lehkým univerzálním bedněním DUO, které
nepotřebuje těžkou techniku a je vhodné i pro drobné stavebníky.
Příkladem zajímavé inovace je i projekt TREEVIAN, který obcím
nabízí vyšší komfort pro veřejná prostranství a současně zdroj
obnovitelné energie.

Konference za účasti ministra pro místní
rozvoj Ivana Bartoše a ministra dopravy

Martina Kupky řešila především očekávaný
nástup nové stavební legislativy 

a digitalizace stavebního řízení, dále
adaptaci stavebnictví na změnu klimatu

nebo zavádění BIM. 

Ministr životního prostředí Petr Hladík při své
návštěvě veletrhu Dřevo a stavby Brno

oznámil záměr zvýšit podíl dřevostaveb na 
25 %, a to i prostřednictvím vyšší podpory

energeticky úsporných dřevostaveb v rámci
redesignovaného programu Nová zelená

úsporám. 
 

Špičkově zastoupená zahajovací konference řešila
aktuální problémy i perspektivy odvětví. Pořadatel,
analytická společnost CEEC Research prezentovala
mírně optimistické výsledky aktuálního průzkumu

realizovaného mezi představiteli projekčních
kanceláří, stavebních firem a developerů. Po

letošním mírném poklesu firmy očekávají v příštím
roce oživení a růst v průměru o 2,4 %.

Doprovodný program 
s účastí tří ministrů

Restart českého stavebnictví Stát podpoří výstavbu
dřevostaveb



Veletrh Dřevo a stavby Brno zdůraznil
potenciál dřevostaveb a oslovil zájemce             
o domy na klíč. Návštěvníci zde získají
informace o správných technických
parametrech i dílčích krocích potřebných k
realizaci vysněného bydlení. Vystavují
společnosti jako RD Rýmařov, Vesper Frames,
Domy D.N.E.S., Atrium, ALLSTAV CZ,
Moravské dřevostavby, HK-Dřevstav, Profi-
Gips, Dřevo-House, Netion, Evo House a další. 



Nedílnou součástí veletrhu byl již pátý ročník
Festivalu architektury, který ve čtyřdenním
programu přednášek a besed představil
nejdůležitější trendy a vize v odvětví. Letos se
zaměřil například na digitální prefabrikaci
staveb z různých materiálů, modro-zelenou
infrastrukturu, dřevostavby, glamping             
či saunování.  

Ve spolupráci s Národním centrem
Stavebnictví 4.0 zde proběhl první Stavební

hackathon, do kterého se zapojily studentské
týmy ze šesti technických univerzit.

Výsledkem bylo šest inovativních konceptů
dostupného bydlení z různých konstrukčních

materiálů.

STUDENTSKÝ HACKATHON

Projekt TREEVIAN nabídne městům nejen
komfortnější veřejná prostranství, ale díky své

unikátní konstrukci a fotovoltaické výrobě
elektřiny bude i cenným zdrojem obnovitelné

energie. 

Projekt TREEVIAN



TINY HOUSES
Aktuální trend malometrážního bydlení byl zastoupen čtveřicí ukázkově
zařízených miniinteriérů a především výstavou Tiny Houses s desítkou
minidomků. O tyto drob né mobilní či modulární stavby, které nepotřebují
stavební povolení a mohou být zrealizovány velmi rychle, je dnes obrovský zájem,
což se potvrdilo i na veletrhu. Poprvé byly součástí výstavy také designové sauny,
jejichž zařazení reagovalo na rostoucí trend domácího saunování.



https://www.youtube.com/watch?v=sgAAkLUtl6U


Pro veřejnost Cech topenářů 
a instalatérů připravil čtyřdenní
program přednášek věnovaných mj.
tepelným čerpadlům, rekuperaci,
čištění topných systémů nebo využití
biomasy. Důležitou součástí veletržní
nabídky bylo také bezplatné odborné
poradenství nabízené na stáncích
Centra pasivního domu, Asociace
dodavatelů montovaných domů,
ČKAIT a Státního fondu životního
prostředí ČR. 

Svou zručnost přímo na veletrhu prokazovali
žáci odborných učilišť. Uskutečnily se
učňovské soutěže odborných dovedností
Mistři všedních dnů v oborech klempíř,
pokrývač, tesař, kominík, zedník, čalouník    
a plynař. Cech topenářů a instalatérů ČR na
veletrhu uspořádal už 26. ročník soutěže
odborných dovedností Učeň instalatér 2024. 

Na veletrh
pro radu      
i inspiraci

Premiéru měl projekt Zahrada jako
Inspirace, který připravila Zahradnická
fakulta Mendelovy univerzity v Brně ve
spolupráci s výrobcem betonových prvků
Prefa Brno. Návštěvníci obdivovali
dokonalá aranžmá zahrad inspirovaných
čtyřmi ročními obdobími.



Ivan Bartoš, místopředseda vlády pro digitalizaci a ministr  pro místní
rozvoj ČR
Jak jsou koncipovaná města a jaká je architektura jejich budov, rozhoduje o tom,
jaký život se tam odehrává. Jsem velmi rád, že mohu podpořit letošní nultý ročník
Stavebního hackathonu a podívat se na inovativní a inspirativní projekty. Děkuji
organizátorům za zvolené téma, protože jde udělat bydlení dostupnějším je i cílem
našeho ministerstva. Situace se horší každý rok, přestože se snažíme, ale věřím, že
v dlouhodobém horizontu se nám ji podaří zvrátit, a i tento hackathon by k tomu
mohl přispět.

Filip Chvátal, náměstek primátorky statutárního města Brna
Hostit tento veletrh a panelovou diskusi Restart českého stavebnictví je pro Brno
velká čest. Stavebnictví je zásadní pro rozvoj našeho města i státu. Všichni víme, v
jaké situaci naše města a obce jsou, jakou otázkou pro nás je cena bydlení,
výstavba a rozvoj infrastruktury. Doufám, že konference i celý veletrh pro vás
budou přínosem.

Radoslav Sovják, ředitel Národního centra Stavebnictví 4.0, ČVUT v Praze
Na začátku jsme se hackathonu trochu báli, měli jsme omezený čas i rozpočet, ale
zpětně jsem z toho nadšen. Moc děkuji všem týmům, které sem přijely a nebály se
jít do prvního stavebního hackathonu. Řešení, která tady vznikla, jsou skvělá, a
určitě nechceme, aby zapadla někde v šuplíku. 

Tereza Sigmundová, koordinátorka Festivalu architektury
Festival architektury má i letos zajímavou návštěvnost. Program jsme museli
roztáhnout na čtyři dny a jsme rádi, že se podařilo odprezentovat návštěvníkům 

všechna témata, která jsme připravovali. Zároveň jsme velmi rádi za spolupráci
s Národním centrem Stavebnictví 4.0 jako pořadatelem studentského
hackathonu, což byl úplně první stavební hackathon konaný v České republice
a přinesl nad očekávání dobré výsledky.

Jan Veselý, ředitel marketingu a PR, PERI
Jsme tady po docela dlouhé době, a letošní veletrh nás příjemně překvapil.
Geneze toho, proč jsme se účastnili, vycházela z naší produktové nabídky a byla
to vlastně trochu sázka do loterie, jak vše dopadne. Důvod, proč jsme tady šli se
naplnil už během prvního dne. Ve čtvrtek a další dny jsme se už nezastavili
vůbec. Důležité je pro nás se potkávat i se studenty stavebních oborů, protože
to jsou naši potencionální partneři, zákazníci nebo kolegové. Účast zde
opravdu předčila naše očekávání. 

Lenka Trandová, ředitelka Asociace dodavatelů montovaných domů
Pro dřevostavby má veletrh určitě smysl, poptávka po nich je stále větší.               
V sobotu je tady hodně lidí a obecně je důležité, že na veletrh přišli návštěvníci,
což odráží to rozvoj stavebnictví v posledních měsících. Festival architektury ve
spojení s veletrhem je velmi dobrý počin. Konsoliduje se tam doprovodný
program, který návštěvníky zajímá, přednášky jsou velmi dobře zvolené               
a pořád je tam na co se dívat. Vítám i podporu dřevostaveb ze strany ministra
Petra Hladíka.

Michal Šopík, majitel, VESPER FRAMES 
Na veletrhu je vidět, že se lidé probudili do jara. Návštěvnost je relativně
kvalitní a všichni si pochvalují zapojení dynamiky Festivalu architektury, který 
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to tady rozhýbal a vzbudil zájem lidí. Snad kromě odborných přednášek první den
na něm po celou dobu nebyly volné židle. Je vidět, že si lidé umí informace sehnat,
ale tady hledají komunikaci napříč oborem, ptají se a ověřují si informace.

Matěj Jurečka, manažer robotického zdění, Wienerberger 
Vůbec jsem se nezastavil, protože o robota byl obrovský zájem nejen z řad široké
veřejnosti, ale i od odborníků. Mnozí už o našem robotovi četli nebo slyšeli, ale
důležitá byla právě jeho fyzická prezentace, protože až tady si ho mohli
prohlédnout naživo. Navštívili nás i naši potenciální klienti z řad stavebních firem   
a investorů, kteří chtějí robota využít ve svých projektech. Myslím, že po tomto
veletrhu budu mít hodně práce.

Filip Kurek, marketingový manažer, ECOFLOW
Pro nás je nesmírně důležité tady na Stavebním veletrhu být. Lidé chtějí vědět, že
firma existuje, že má reálné zázemí, že to není jen virtuální projekt. Rádi se tady
setkáváme jak se zákazníky, tak i s partnery. Osobní kontakt je pro nás velmi
důležitý. Brněnské výstaviště je naší nejoblíbenější destinací, vše je perfektně
zorganizované, máme tady hodně prostoru a komfortu. Jsme tady moc spokojení. 

Luděk Rychtar, manažer projektu, DOMECZECH
Je zajímavé srovnat letošní a loňský rok. Letos přišlo mnohem více lidí, kteří mají
silnější kupní potenciál, za ten rok se viditelně změnila mentalita lidí, kteří jsou na
tento typ bydlení více připraveni. Náš DOMECZECHPLUS se líbil opravdu hodně,
měli jsme tady pořád plno. A i u nás ten rok kontaktu se zákazníky  způsobil to, že
sme připravili lepší a modernější řešení. Stavební veletrh je podle mě hodně dobrý
počin. 

Martin Toman, manažer projektu, Baraczek
Stavební veletrh se nám líbí hodně, hlavně účast a zájem o náš baraczek. Lidé
dojdou, zajímají se, každý den tady máme narváno. Energie, která tady je,
pochází z těch lidí. Když jsou ohlasy takhle pozitivní, tak vám to udělá radost.    
A byť už jsme trochu unavení, tak jsme velice spokojení. 

Jirka Garnol, majitel, Maridom
Z veletrhu jsme opravdu nadšeni. Přišlo spoustu lidí a všichni naše domky
chválí, takže tu energii, kterou jsme na začátku veletrhu neměli, tak máme
zpátky. Chodí lidé, kteří jen obdivují, chodí tady ti, kteří žijí v maringotkách a líbí
se jim naše pojetí a chodí tady také konkurenční firmy a ti jsou taky nadšení.
Jsme moc rádi, že jsme tady byli. Dokonce jeden náš dům na kolečkách je už
prodaný, a to dokonce dvakrát, takže jeden putuje po výstavě rovnou směr
Praha a druhý začneme hned stavět. Určitě budeme chtít jít příští rok znovu. 

Monika Fleková, manažerka propagace, Prefa Brno 
Jsme moc spokojení, velice nás překvapila vysoká návštěvnost. Naše společná
expozice se Zahradnickou fakultou návštěvníky hodně zaujala, měli jsme tady
pořád plno. Dokonce Jiří Martinek, florista z Mendelu, už teď přemýšlí, na jaké
téma bude expozice příští rok. 

Lucie Hejátková, výkonná ředitelka společnosti, VV SKLO
Jsme na Stavebním veletrhu po několika letech a jsme překvapeni účastí, naší
obchodníci se celou dobu nezastavili a za to jsem velice ráda. A hlavně jsem
ráda za to, že sklo se líbí, že je to pro zákazníky lákavý produkt. Řešili jsme tady
se zákazníky interiéry i exteriéry a myslím si, že z tohoto veletrhu budeme určitě 
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profitovat.

Karel Stříbrný, regionální manažer, HELUZ Group
Pro nás je účast na veletrhu velice důležitá. Uvítali bychom i větší návštěvnost,
protože čím více lidí projde okolo, a i když se nezastaví, tak vás vidí. Ale na druhou
stranu ti lidé, kteří sem přichází, se opravdu zastaví a zajímají se. Je to také              
o šikovnosti nás, kteří jsme tady, jak rychle si dokážeme vztah se zákazníkem
udělat. Má to mnoho vlivů, které se prolínají. Ale tím nejdůležitějším je opravdu
osobní kontakt. 

Roman Krystl, konzultant zákaznického centra, ČEZ
Myslím si, že Stavební veletrh má určitě smysl. Lidé, kteří chtějí stavět nebo
rekonstruovat tady najdou vše, od poradenství, jako u nás třeba s fotovoltaikou, až
po stavební materiály a služby. Tady najdete opravdu hodně inspirace. Navíc je
tady moc pěkná návštěvnost. 
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